

*** လွင်းယှုပ်;ယွမ်းကုမ်းလုက်.ဗိုခ်. ***

* လုမ်းရှ်.လတ်းသေ လုက်.ယိပ်းဂွင်းဂါင်,လုက်.ဗိုခ်. ဆွဲးမိုင်းရှမ်းတုမ်မိုင်းမာခ်းဆံ. ယွမ်း.ကမ်, ရှမ်းလီကမ်,ဂမ်.ထီမ် လုမ်းသိုက်မာခ်းပိခ်လုင်ပွင်လိုင်းခလး; လွင်,လုက်.ဗိုခ်.ခိုခ်းဂူးဆေ,မိုင်း ဂူလ်းဂူး လုင်ဂူးမီးဂါခ်လုက်.ဗိုခ်.မူးစားယမ်း (50)ပီခ်. ပေးတေမူးထတ်းတူလ်းလိုင် ကမ်,ပံ,မီးလုမ်းလှ် ကွင်,ပေ.သေလုမ်း ယွမ်း.ပိုင်းသင်ခလးပံ,ကွင်,ပေ. တီးယှုပ်;ယွမ်းစပ်မီးသင်ဆံလိုင် လီကွမ်ဂမ်ထတ်း တူလ်းခိုခ်း ယွမ်း.လင်ယူ, ပေးမူးတတ်းတူလ်းဆံလိုင် တေလံးရှမ်းလံတီးလံပိုင်။

1. မီးလှ်ရှ်.လိုင်.လတ်းယူ,တီးဗိုတ်းမခ်း ဂူလ်းဂူးဂါခ်ဗွမ်.ရှမ်းဂမ် မီးဂေ,ကေ,မာင်ဆု,ခလး ကမ်,ပံ,ကွင်,ပေ။
2. တီးဝါင်းပေး,လသီ,ဂါခ်မိုင်းဆခ်.ဂေး ပိတ်,ပိုင်းဂမ် ဂမ်းဗွင်းစွဲးလံးမိုင်းရှမ်းတုမ်လီတ်းလိုင်, သေ စွဲးဂူခ်.ခမးခိုခ်းမိုင်းရှမ်းတုမ်၊ ဂမ်းဗွင်းစွဲးဗေတ်,ကွက်,မိုင်းရှမ်းတုမ် သေကပ်ဂွမ်းစေ၊ ပေး,လသီ,ပံ,ရှမ်းမိုခ်ဂမ်ခလး လံးစပ်းပွဲးတိုက်းပံးဂူခ်. ဗေခ်းမိုင်းဂေးမီးတင်းဆမ် ဗေခ်းခိုင်; ဂူခ်းမိုင်းကမ်,ပွင်,လှ်ဂါခ်မိုင်း လခ်.ပိုင်,လု,လိတ်းလံးတူက်းတီမ်, ဂွမ်းရှ်.ဂေ, ပေးယခ်, သူ,လွတ်,ဂေးဂူပ် ကပ်တူပ်လွတ်းဂေးမီးတင်းဆမ် လိုင်းမေလိတ်းမီးပိုင်,လု,ဆခ်.သမ်. ကမ်,မာမ်,တင်းယပ်,ဗိုတ်, ရှ်.လိုင်.လတ်းယူ,တီးရှိုခ်းဗိုတ်းမခ်းသေပခ်ရှိုင်း ဂူလ်း ရှ်းကွတ်,ရှိုင်းတူပ်ရှိုင်းလှ် လုခ်.သုခ်,တူပ်သေ ကွတ်,ကပ်ပုခ်;ဗွမ်းခတ.ခတ.ဝုးဝုးမခ်း မီးဂေ, ဗေခ်းခိုင်;ကမ်,တီတ်,လီင်းယခ်,သူ,ခလးကူလ်းလီ ပေးကမ်,ထုတ်,ဂမ်မူး ရှမ်းဗေတ်း ရှမ်းပိုင်ဂမ်မူးယပ်.၊ ဗေတ်,ဂမ်တီတ်,ဂမ်သေ ခိုခ်းရှပ်ပိုင်းကိုင်,ယခ်,သူ, ဂါခ်းစပ်းလူး ယခ်,သူသေ ခိုခ်းရှပ်လတ်းဆယခ်,သူ, လွင်းဗေခ်းမုတ်.လုမ်းခိုခ်း ရှ်းယခ်,သူ,ရှမ်းလွတ်း ကူခ်းလုမ်းလုက်.ဗိုခ်.ခိုခ်း ကမ်,ဂူခ်.ထိုင်ဝုးယခ်,သူ,ခိုတ်းပိခ်ယခ်,သူ, ရှပ်းကမ်,ထုတ်, ဂမ်ဗေတ်းဂမ်ဆံ. ပိခ်သုခ်,တူပ်ဗွမ်းဆွဲး ပေးလိုင်.လတ်းလူ.သုမ်း တူပ်ဂပ်,ဂေးလူ.သုမ်း လွမ်း ကမ်,ထုတ်,ဂမ်ဂူးရှိုပ်ဂေး လီကွတ်,မုတ်.လုမ်းသေယူ,ပိခ်ဂူခ်းမိုင်းသေ ယွမ်းစပ်းရှပ် ဂမ် ဝါင်းစွင်.ပမ်ဂမ်ဆမ်.ကမ်,မီး လုင်,ရှပ်လံးပေ.ဂမ်သေ စပ်းရှပ်ယခ်,သူ, ဂမ်းလင် မူးဂေးသုမ်းတင်းဂူးဆမ်.၊ ကမ်,မီးပံးဂူခ်.ဆင်,ဆံ။ တီးကူလ်းလီဆမ်.ဂေး ကမ်,ရှ်.လွင်းကူလ်း လီ ကမ်,ဝံ.ဆမ်.ဆက်းခိုင်ကူလ်းလီ ကူလ်းလီဂမ်ဆမ်.ကမ်,မီးတီးလှ် မီးတီးကုပ်,ဂမ်ခလး ဝံ.ဆွဲးလေးဂူလ်း ကမ်,မေဂေး,သင်းကူလ်းလီရှ်းမခ်းဂိုမ်း ကမ်,မေလှ်းဂမ်ခတ.ခတ. ကူလ်းလီကမ်ဝုးဆမ်. လုင်,ကပ်ဗွမ်းလီလိုင်.လတ်းပိခ်ပိုင်,ယှ်, ကပ်ယခ်,သူ,ဝံ.ပိခ်ပိုင် ယှ်,ဆမ်. ကမ်,ဝံ.ဆမ်.ဆက်း ဝံ.ဗွမ်းလီသုခ်,တူပ်ခလး; သုခ်,လုမ်းဗိုတ်းမခ်းဝံ.ပိခ်ပိုင် လုင်သေ ပေးကမ်,တုမ်.တိုပ်.သုခ်,တူပ်လပ်းဂပ်, ကမ်,တုမ်.တိုပ်.လုမ်းလပ်းဂပ်,ဂေး လုက်း ပွဲ.တူလ်းသေ ကမ်,ရှပ်တင်းလှ်းထီမ်ဂမ် ကမ်,ဂူခ်.ထိုင်ဝုး ပေးကူလ်းလီရှပ်းလူ.သုမ်း ဂေး ဝမ်းဆိုင်;လပ်းဂပ်,ဂေးလင်းလူ.သုမ်းလွမ်းမူးဗေခ်,လင်ဆမ်. ကမ်,ဂူခ်.ထိုင်ဂွပ်းဆံ လွင်းယခ်,သူ,ခလးကူလ်းလီဆမ်. လီပ်းရှိုခ်းရှ်.လက်းဂေ,ဆု,ခလး ဂါခ်ဗွမ်.ရှမ်းလိုင်. လတ်းဂေးကမ်,မခ်းဂိုမ်းမူးသေလုမ်း လံးရှမ်းဆင်,ဆံ။

3. များသုခ်းတူဝ် ယှ်းလှိုင်သေမျးဆင်္ကိုင်.လၢတံး; မုဂ်.လုမ်းလုဂ်.ဇိုခိမ်း.ရှုးလုမ်းဆံ. ဂံ.တီဂ်, ဂၢဆ်တိုဂ်းဂၢဆ်ခိုခိမ်း ကမ်,ဆဆ်လုမ်းဆိုင်;ခလး;လုမ်းဆိုင်;တိုဂ်းဂၢဆ် ရှိမ်ဆးတီးဂၢဆ် ခိမ်ဆး တီးဂၢဆ် ကမ်,မေ့ဗွမ်.ဂၢဆ်ခိမ်ကပ်မိုင်း တီးလုဂ်.ယိပ်းဂွင်းဂၢင်,ဆဆ်.ခတ. ဝးယိုင်းကၢဆ်း ရှိတ်းပဆ်ပုဆ်းဗွမ်.ရှုမ်းမိုင်း ဂီတ်,ခစပဆ်ရှုမ်းမိုင်း။ လံးရှုမ်းကဆ်ရှိတ်းဂၢဆ်ထုပ်းမိုင်းဆဆ်. သမ်. ပိမ်ရှိတ်းဂၢဆ်သုခ်းတူဝ်ခလး; သုခ်း,လုမ်းဗွမ်.လုမ်းမဆ်း ဆမ်လှိုင်ရှိတ်းပဆ်သုခ်း,ရှုမ်း မိုင်း ကပ်ရှုမ်းမိုင်းပိမ်ဆးကပ်သေ သုခ်းတုမ်ရှုးလုမ်းလဝ်းဂပ်,ယု,လံးဂျု,လုဂ်းခါဝ်းပိမ် ဆင်,ဆံ။ ယွမ်း.မီးမျးသုခ်း,တူဝ်ရှိုင်းခလး; ကမ်,ဗွမ်.ရှုမ်းဂၢဆ်တိုဂ်းယဆ်,သု, ရှုးရှုမ်း,ပင်း လူ.လိပ်လံး; ကမ်မုဂ်.လုမ်းလုဂ်.ဇိုခိမ်း.ခပ် ကမ်,ကွင်,ပေ.ယဆ်,သု,မးလံးရှုမ်းကမ်,ဂး ခိုခိမ်းယှ်း,မးယပ်. ခိုခိမ်းလူ.သုခ်းတူဂ်းတီမ်,ခိုခိမ်းမးလှိုင်ဆဆ်. ယွမ်း.ပိမ်ပဆ်ရှုးဗေဒ်ဆ်း ကမ်,ထုဂ်,ဂၢဆ် ကမ်,ယွမ်းတေ့,ဂၢဆ်လံး; ကမ်,ဝါင်းခွင်.ပဆ်ဂၢဆ်လံး;သေ တီဂ်,ဂၢဆ်ကပ်မုဂ်. လုမ်းလူ.လိပ်ကုဆ်းကွမ်,ခိုခိမ်း ပိမ်ယွမ်း.မံ.ခိုခိမ်းရှိမ်မံ.ခိုခိမ်း မိုမ်တူဝ်ယၢင်, “ ကမ်ကပ်မံ.ရှိတ်း ဂၢဆ်းတုမတ်,သေ ခိုခိမ်းပွမ်းမံ.လုမ်.ခိုခိမ်းဆဆ်.ရှုမ်း ” ယွမ်း.ပိုဝ်းယဆ်,သု,ဂတ်.ခိမ်,ဆး,ခလး; ကပ်ရှိုင်းသိုဂ်း တိုဂ်းမုဂ်.ရှုးပိတ်းသေဂျု,သုခ်းဆဆ်. ကမ်,မီးသေလုမ်း ရှုမ်းဆ်လုမ်းလုဂ်.ဇိုခိမ်း. ခပ် ပေးခွ်းကွင်,ပွဲးဆ်လိုင် လုဂ်,ယွမ်းမျးဆတေ့,ဂၢဆ်သေ ဂေ့,သၢင်းဂၢဆ်ဗွမ်.ရှုမ်းရှုးမဆ်း ရှိမ်းဆ်လိုင် တိုခိမ်းတေ့ကွင်,ပွဲးထိုင်ယိုင်းမံလံးယု။ ရှုမ်းဆ်ကမ်ဝါင်းတမ်းပေ့,လသီ,ဂၢဆ်မိုင်း ဆဆ်. လမ်,လွင်းခတ.ခတ.ခလး; ပေးဝါင်းပေ့,လသီ,ဗေတ်းဂေ့; လူ.ဂျု,တိုဂ်းတိုဂ်း ရှုးတၢင်း ကွဂ်,ခိုခိမ်းယၢပ်,ခတ.ခတ.ဆဆ်.ယပ်.။

4. ဗုဒ္ဓကွမ်ရှုတ်ကမ်ဂတ်.ခိမ်,ဂၢဆ်ပံးမိုင်း ပံးသိုဂ်းခတ.ခတ.ဂေ့တိုဂ်.ရှုယၢပ်, ရှိုင်းပိုင်,လု, ဂေ့ကေ, ပေးမးတီဂ်;ဗုဒ္ဓကွမ်ရှုတ်လုဂ်.ဇိုခိမ်း.မိုင်းပိုခိမ်း မိုမ်ဆင်,(ရှုတ်ခို,မိဆ်း) ဗုဒ္ဓကွမ်ရှုတ် လုဂ်.ဇိုခိမ်း.မိုင်းဝီတ်.ဆၢမ်းဆံ တိုဂ်.ရှုင်,ဂၢဆ်ဂံ,ဝံ.ယု။ ပေးမးတူလုးပု,တီ,ဂၢဆ်မိုင်းတံးဂေ့; ရှုးသှ်း,လှိုင်တူင်.ဆိုင်ရှုတၢင်းလီးလွမ်း ဇိုတ်. ဇိုခိမ်း. ကမ်,ပေးမီး ပိမ်ပံးမိုင်းဂိုဂ်းရှုမ်း ရှိတ်းဂၢဆ်ယုဂ်းယုဂ်းသေတူင်.ဆိုင် ပေးယဆ်,သု,ရှုမ်းမး လွဂ်,မးဂေ့;ရှုတ် ကပ်တူဝ်လွတ်း သေ ရှုးတူင်.ဆိုင်မိုမ်ပု,တီ,ဂၢဆ်မိုင်း မိုင်းပိုခိမ်းဆဆ်. ကမ်,ပေးမီး ဗေဒ်ဆိုင်သိုဂ်းမၢဆ်း ခပ်လွဂ်,ဂျုမ်း ရှိတ်းရှုးရှုမ်းမိုင်းရှုတ် ယု,ရှုးရှုတ်းတူင်.ရှုတ်းဆိုင် ဆဆ်.ဂေ့;မီးဆမ်ခလး; ရှိုင်းတူင်.ဂၢဆ်ပံးမိုင်းမီးဂေ့,ကေ,မၢင် ဂၢဆ်မိုင်းလုမ်းလုဂ်.ဇိုခိမ်း. သမ်.လံးဝါင်းမး,ရှု,ပွင် ဂၢဆ်မိုင်း ကမ်,ပေးတီဂ်,လိင်းတီတ်းတေ့; ဂမ်;ဗွမ်;ခွဲးရှုမ်း.ခမးရှုးမိုင်းရှုမ်းတုမ်လိတ်းလၢင်, ရှုးသိုဂ်းမၢဆ်းယွမ်းရှုမ်း.ခမးခိုခိမ်း လံးရှိတ်းသၢင်းခပ်၊ ဂမ်;ဗွမ်;ခွဲးကပ်ဗေတ်,ကွဂ်,ဂွမ်းဆေ တၢင်းရှုဆ်ထိုင်ပိတ်,ပိုင်းဂၢဆ်ဝံ.ခလး; လုမ်းလုဂ်.ဇိုခိမ်း.ဆင်,ဂၢဆ်ဂေ့; တိုဂ်.လံးတိုဂ်းပံးရှုမ်း.ဂၢဆ် ထိုင်တင်းဆမ် ယွမ်း.ပံးရှုမ်း.ပံ,မိုမ်ဂၢဆ်ဆဆ်.ခလး; လံးဂၢတ်;ဂျု,ဗွင်းယၢမ်းသေ ကမ်,ဗွမ်. ဂၢဆ်လံး။ သင်လှိုင်.ပံးရှုမ်း.မိုမ်ဂၢဆ်မီးဝံ.ဝး တိုဂ်းကပ်သုခ်း,ကုပ်.ပိုင်,တီပံးတတ်းရှုင်းဆေ မိုမ်ဂၢဆ် ရှုမ်းဂၢဆ်တိုဂ်းပိတ်းသိုဂ်းမၢဆ်းဂၢဆ်လိပ်ဆ်ခတ. လံးဝါင်းမး,ရှု,ပွင်ဂၢဆ်မိုင်းတေ ကမ်,ပေးမီးတၢင်းယၢပ်,ဇိုတ်,ဆမ် လၢင်းခိုင်းကွမ်,ခပ်သမ်.ခွဲးရှုမ်း.ခမး ရှုးမိုင်းရှုမ်းတုမ်လိတ်း လၢင်, ခွဲးယု,တိုဂ်းမၢဆ်း; ကမ်,ရှုမ်းထိုင်လွမ်းကမ်တေ့တိုဂ်းကပ် မိုင်းတံးဂွမ်းဆေ.ဂေ့;

မီးလွင်းယာပ်,သုခ်,ဆိုင်; ဂွပ်;ဆံတၢ,တေကပ်ဂူးလၢင်းခိုဝ်း ပီခ်မူ,ဆိုင်;လုမ်းလိပ်ဂခ်ဆခ်. ပီခ်တၢင်းယာပ်,ဗိုတ်,ဝံ. သင်ကိုဝ်.လၢင်းခိုဝ်းကွခ်,ခပ် မိုခ်ဆင်, “ဝ” ပကူဝ်; ပလွင်း; လၢးဂူး,ခပ် ဂွခ်ထိုင်ဝုးမိုင်းတံးဆခ်ဆခ်. ပီခ်ခွင်ဂူးလၢင်းခိုဝ်းဆွဲးမိုင်းတံး ကခ်ယု,ဂူးဂိုဝ်း ပိုခ်းဂခ်မး ပီယၢင်းခၢင်းဂိုင်ယဝ်.ခလး ဂွင်းကမ်,ဗေတ်,ယၢခ်ဂခ်လံး ပီခ်ဂိုင်ဂေးလူဝ်, လံးဗွမ်.ဂူးဂခ်တင်းတံးသေ ကပ်မိုင်းတံးဆံ.တၢင်းပီခ်မိုင်းဂူးတုမ်လိုင်;တံးဆံလိုင် တေ ကမ်,မီးတၢင်းယာပ်,သင် သုခ်,လံးလၢင်းခိုဝ်းခွဲးလံးဆခ်.ဂေး တေမီးတၢင်းကုပ်,ဂခ်ငံးလူမ် သေ တေဗွမ်.ဂခ်လံးဝံးယု,။

5. လုမ်းဂိုတ်းသိုဝ်းလွမ်းမၢခ်းဆခ်. တင်းစတ,မီးဂခ်ကုပ်,ကူဝ်းဂိုတ်းသိုဝ်းဂခ်မးဆခ်. ပေး သုမ်းဂခ်မိုင်းမၢခ်းဝံ.ယဝ်. ဂခ်မိုင်းမၢခ်းပီခ်ဗေ,ပေ.ပုခ်းဝံ.ယု, ကခ်လုမ်းဂိုတ်းသိုဝ်းခပ် ဝုခ်.ဝံ.ဝုး လူဝ်,ဂိုတ်းသိုဝ်းသေ ကုပ်,ဂခ်တၢင်းဂခ်မိုင်း ဗေ,ဆိုင်;လူဝ်,ဂူးဂိုတ်းဂိုတ်းဂူးဂိုတ်း ဝိုခ်းတွင်း ဂွင်းဂၢင်,ဆံလိုင်;ဆခ်. သိုဝ်းမၢခ်းပေးဝုခ်.လူင်းဆးဝံ.ယဝ်. “ဝုးယု,ဂူးလုမ်း ဂိုတ်းသိုဝ်းခပ်လၢင်းဂိုတ်းဂခ်ဂွမ်ဂိုတ်းဂူး,လံး” ပေးမးတိုတ်းဂခ်တင်းသိုဝ်းမၢခ်းခလး လုမ်းဂိုတ်း သိုဝ်းဆံ လိုင်ပီဂ်,ပိုင်းဂခ် ပံးဝုခ်.လံးဝၢင်းဗေခ် ပံးမိုင်းခလးလွင်းလံးတိုတ်းဆံ သုမ်းပုခ်း မၢခ်းဝံ. မၢခ်းပေးယွဂ်,ဗျူးလီခ်မး ဆံ.စတ.လံးဝုးမၢခ်းပေ.ပုခ်းယဝ်.။ ယွခ်.သင်ခလး မၢခ်းဂိုတ်းသိုဝ်းတေ, လုမ်းလုဂ်.ဗေခ်.ဆံလိုင် မီးယု, (2)လွင်း။

1) ဂခ်မိုင်း ဗေ,ဆိုင်;မိုင်းမၢခ်းသုဂ်.ယုင်း ကွင်း,သၢခ်းသု.ဂူးမးတူင်.ဆိုင်;ခိုင်းခလး လူဝ်, ဂိုတ်,ခစခဂွ.ဂင်းဗွဲးဆခ်။

2) လၢင်းခိုဝ်းခပ်ဗေ.ဝံ,(ပတိုင်းတိခ်,) ကခ်ဂိုတ်းဂူဝ်,မခိတ်. ဂူဝ်လၢင်းခိုဝ်းခွခ်းတုမ် ဂခ်ယဝ်. ဂူးဂခ်တိုတ်းမၢခ်းခလး ယိုခ်းမိုင်းဂိုတ်းသိုဝ်းပီတ်း ကပ်ဂခ်ပံးမိုင်း ယွဂ်,ဗျူးလီခ် ဂူးလုမ်းယိပ်းဂွင်းခပ်ဆမ်ဂူး,လူဝ်;ခၢင်း၊ ယု,ဂူးလၢင်းဂူးဂခ်တင်း ကွင်း,သၢခ်းသု.ဂူးသေတူင်.ဆိုင် ခုခ်.လူမ်.လံးလုမ်းသိုဝ်းမၢခ်းဆခ်.ခလး မၢခ်းလွင်, ယိုခ်းမိုင်းဂိုတ်းသိုဝ်းဝံ. ကးဂျင်.မၢခ်းဆံ. ပေးခပ်ကူခ်းမး မေကွခ်းဝုခ်းခုပ်.ဝံး ပေးခပ်ခိုင်;မး ပိုခ်းခုပ်.ဝံးခပ်ယင်းတေတိုင်းမိုင်းပိုခ်းပီခ်;သေခမ်းဂူဝ်, ဂိုတ်း ဆင်,ကခ်ခပ်ခွဲးဂိုတ်းဆခ်. ပီခ်တၢင်းယၢမ်းသိုဝ်းခပ်မးယု,ပၢခ်သိုပ်,ပၢခ်ယဝ်.။ လုမ်းဂိုတ်းသိုဝ်းခပ် ဂိုတ်းသိုဝ်းမး (20)ပီ ယိုင်းကၢမ်းခွဲးကုပ်,ဂခ်မိုင်းခဂခ်တၢင်း ဂခ်မိုင်းကခ်ဝုးဆခ်. ကမ်,ပီခ်မးဂူလ်းကမ်,ဂး ဂူးခ်းဆွဲးလုမ်းသမ်.ကမ်,ပွင်လွင်း ပွင်ဂခ်ခလး မွင်းသုခ်,တူင်သေ ဂူးဂိုတ်းသုခ်,တူင်ဂွင်းဗေခ်ဆခ်သေ မၢခ်းဂူးလွင်းကူခ်း လုမ်းဂိုတ်းသိုဝ်းပီတ်းသေ မၢခ်းကပ်ဂခ်ပံးမၢခ်းမီး ယွဂ်,ကပ်ပီခ်ဂေ.ပီခ်လုမ်းသေ ဂူးလုမ်းဂခ်ပံးမိုင်းဂူး,ပီတ်းဆခ်.ယဝ်.။ လုမ်းဂိုတ်းသိုဝ်းခပ် လွင်းလုမ်းဂခ်မိုင်း ကပ်ကမ်,မၢခ်းမိခ်း ဝၢင်,ဝိုင်းဂူး,ပီတ်း ကုပ်,ဂခ်မိုင်းကမ်,လံးယဝ်. တၢ,တေခပ်; ထိုခ်,တိုတ်းခိုခ်းဆခ်. ကပ်ကူခ်းကွခ်,သေ မၢခ်းမိပ်,မးဂူးဂိုင်ဂေး ဂူးလွင်းခဂး ခံဂူး ဂူးပုခ်.ဝခ်းတေ,ဝခ်းဂူလ်း၊ တၢ,တေကုပ်,ဂခ်မိုင်းဂူးဂိုတ်,ခိုခ်းလွင်းဂတ်း ယိခ်ဆခ်. ကမ်,မီးသေ ဆိုင်;ခိုခ်းဂၢင်,ဂခ်ဂံ,ဂူး,တိုတ်းတိုတ်းဆခ်.ယဝ်.။

သင်ဝုးလုမ်းဂိုတ်းသိုက်းစပ်သမ်. စပ်းလှိုက်းတင်းလွမ်းဂေးလီ ၅ပံ.ခါမ်,လွမ်းတပ်.ပွဲ.
လီခ်လိခ်ဂေးလီ ၅တီးပလိက်းဂေးလီ ပွင်,ဝုးဂါခ်မိုင်းလုမ်းဂိုတ်းသိုက်းစလး; ဂါခ်း
ကါခ်းစပ်လူ.လီဝ်ယပ်.၊ မါမီးပိုင်ပိုင်းလိုင်;မိုင်းဆခ်. လုမ်းဂိုတ်းသိုက်းစပ်ပေးကမ်,
၅ပံ.လံးယပ်. သမ်.၅၅တီးလွမ်းယူ,ဆဲလိုင် ပွင်,ဝုးလွက်းလုက်းဂါခ်မိုင်းကမ်,မခ်း
ဂိုမ်းကမ်,မီးယပ်.။

၆. ဂါခ်သိုက်းလုမ်းလုက်.ဗိုခ်. ပေးမုးတူလု်းဂမ်.ဆမ် ယိုက်းသိုက်းမုတ်းလွမ်းထိုခ်,ဂူလု်း ၅းမေ
ဝါင်းဗီခ်ဂါခ်သိုက်းယို,သိုက်းလိုင် ၅းမီးပက်းမီးပိုင်ဆခ်. ကမ်,၅ခ်မီး ၅းမေဝါင်းမုး,၅ုင်
ဂါခ်တိုက်း ၅းမေလု်.လွက်းလံးတိုက်းလခ်.ပီင်းတပ်.မါခ်းကမ်,မီး၊ ငပ်းငုခ်းယိပ်းဂမ်လိုင်;
ဆခ်.ကမ်,မီး၊ တပ်.ဂွင်တပ်.လုမ်းစပ်းယိုက်းလိုင်.ရှိုပ်ယိုက်း ၅းတူင်.ဆိုင်လိုင်.ရှိုပ်တူင်. ၅းထွမ်,
ကုးမိုင်.တီးငပ်းငုခ်းသေ တူင်.ဆိုင်လွမ်းလံးတိုက်းကမ်,မီးစလး; တေလံးဝုးဂါခ်ဂုမ်းဂမ်
သိုက်းလုမ်းလုက်.ဗိုခ်.စပ် တိုက်.ကူခ်းကွခ်,စတ.စတ.။ ပေးမုးတူလု်းသိုက်းမါခ်းစပ်သမ်.
မီးငပ်းငုခ်းယိပ်းဂမ်လိုင်;ဆခ်းဆုလး; တူင်.ဆိုင်လွမ်းလွက်းတိုက်းတီးဆိုင်လီ.သင်, တပ်.ယိခ်း
တပ်.မစပ် ၅းတူင်.ဆိုင်လိုင်.ရှိုပ် ၅းရှိုတ်းလိုင်.ရှိုပ်ရှိုတ်းကမ်,လံး; ဂုးလံးတူင်.ဆိုင်တေလံး;
လွမ်းစေးသင်,တင်းမုတ်း ပေးတိုက်းဂါခ်တင်းလုမ်းလုက်.ဗိုခ်. “ပက်းပိုင်သိုက်းဆံ. သိုက်းမါခ်း
စပ်ဂုမ်းဂမ်လံးလီ” ဂါခ်မိုင်းမါခ်းသုမ်းဝံ.ယူ,သေတု. တပ်.စပ်မခ်းဂီခ်,ဝံ.စလး; စပ်လွင်,
ဂုမ်းဂမ်ကုးဆု,လံးမုးစါဝ်းယါဝ်းဆခ်.ယပ်.။

လွမ်သိုက်း ယွတ်းသိုက်း
ရှိုပ်ပပ်းလိုင်
မွင်,သီ,ကပ်မိုခ်းလိုင်;တံး